
Referat Lokalrådsmøde 13.5 2024. 

Dagsorden. 
  

1. Siden sidst. 
2. div. vedr. campingplads. 
3. Cykel udlejning., opdatering flyers. Ladestander. 
4. Punkter til vores møde med kommunen. 
5. Stand Vorbasse marked 
6. Planlægning efterår. Evt. klimamøde og årsmøde lokalrådet. 
7. Evt. Næste møde 

  
Forslag fra Søren Brandbye 
Genbrug, reparation og byttecontainer: Lille landsby har stor klimasucces og lyst til mere | Indland | 
DR 
 
 
Ad.1  
4. maj arrangementet gik rigtig godt, vi har modtaget stor tak for det. Der mødte 170. 
Nicolaj har deltaget i Hærvejsklyngens generalforsamling på Bække Kro. Der blev valgt et nyt 
medlem ind i klyngerådet fra Bække. Erik Rytoft er stadig ”klyngehøvding” 
Der har været arbejdsdag på skolen med god deltagelse.  
 
Ad.2 og 3.  
Nicolaj har været på campingpladsen til en lille snak. De ville gerne have hvis Hovborg 
brochuren(A4) bliver opdateret. Tony påtager sig opgaven. Der kommer en QR kode på som kan 
scannes med mobilen og så kommer Hovborg filmen  
Vedr cykler: Nicolaj har aftalt med Børge at de tjekker cyklerne og reducerer antallet så der er 
bedre plads til at finde en god cykel. Campingpladsen vil fortsat godt stå for det. Containeren  skal 
males, vi prøver at finde nogen der vil påtage sig det.  
OK ladestandere bliver meget dyre at få installeret på Campingpladsen. Der findes to gode 
ladestandere ved hallen.  
 
Ad.4.  
Punkter til mødet med kommunen, som er fastsat til den 26.6 kl. 18.  

• Cykelsti til Lindknud 
• Skiltning med byggegrunde, både i Kroskoven og i midtbyen 
• Prist fastsættelse af de nye grunde (kan den blive lavere) 
• Færiste i Klelund, ønske om at de laves med større afstand mellem rullerne, så ulvene ikke 

kan gå over 
• Skolen: Bl.a. navneskifte (Vi blev ikke orienteret) 

 
Deltagere: Nicolaj, Tony, Kirsten og enten Anne eller Susanne. ( Anne har svært ved at deltage da 
det er midt i byfestugen) 
 
Ad.5. 
Teltstængerne bliver repareret. Teltet sættes op onsdag den 17.7 Vorbasse marked er 18-20 juli. 
Tony får lavet en stor ny bagvæg, han har været med helikopter og få taget helt nyt billede af 
Hovborg. Der kommer nye slogan på brochurer: Hovborg – byen du vil kalde for hjem. 
Tony får udarbejdet vagtplan. Nicolaj, Susanne og Kirsten  kan hjælpe. Dorthe står i øltelt vi kan 
spørge rundt i byen eller på Hovborg borger til borger om flere vil hjælpe  
 

https://www.dr.dk/nyheder/indland/genbrug-reparation-og-byttecontainer-lille-landsby-har-stor-klimasuccess-og-lyst-til
https://www.dr.dk/nyheder/indland/genbrug-reparation-og-byttecontainer-lille-landsby-har-stor-klimasuccess-og-lyst-til


Ad.6. 
Årsmøde i lokalrådet i uge 40. Der skal være valg. Nicolaj beder de forskellige organisationer, 
foreninger, landbrug m.v. om at få valgt en repræsentant inden mødet så vedkommende kan blive 
præsenteret på mødet. Repræsentanten og unge (i øjeblikket Anne) og ældre (i øjeblikket Tony) 
vælges på mødet. Udviklingsplan for de kommende år præsenteres. Der kan kommes med input  
til planen inden den færdiggøres.  
 
Vi foreslår et klimamødet evt. sammen med venneforeningen slut september. Kommunen har en 
der gerne kommer ud og får klimadebatten ”helt ned” på brugerniveau, så vi alle kan være med 
den lille indsats vi hver især kan gøre.  
 
Ad.7  
Vi har fået et forslag fra Søren Brandbyge vedr. en bycontainer til bytte af ting. Vi er bange for at 
det bliver et stad hvor der sættes al mulig i stedet for at køre på genbrugspladsen, men finder 
ellers ideen god. Nogen skal administrere. Nicolaj tagen snak med Søren.  
 


